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Biel Barceló: “som l’alternativa progressista a les polítiques del
PP”
 

El secretari general del PSM-Entesa Nacionalista, Biel Barceló, ha aprofitat la seva intervenció en el tradicional acte de
celebració del Primer de Maig a l’ermita de Sant Miquel de Campanet per demanar als militants de la formació “confiança,
ambició i compromís” per tal de “liderar l’alternativa progressista a les polítiques del Partit Popular” i per sortir de la crisi
econòmica.

Al dinar i acte polític han acudit prop de 500 militants, simpatitzants i dirigents del partit mallorquinista. Entre ells, a més de
Barceló, els diputats Antoni Alorda i Joana Lluïsa Mascaró, els consellers insulars Joan Font, Miquel Ensenyat i Joana Aina
Campomar, els regidors a Palma Antoni Verger i Antoni Noguera, el secretari d’organització, Xavier Bacigalupe, el secretari
general dels JEN-PSM, Lluís Apesteguia, l’exsenador Pere Sampol o els exconsellers del Govern Biel Vicens i Xisca Vives.

Biel Barceló ha criticat el Govern del PP per “desmantellar l’estat del benestar” i no aportar cap alternativa per reactivar
l’economia: “en compte de fer-nos sortir del pou ens hi enfonsen encara més”. En concret, del pla de retallades aprovat ahir
ha dit que inclou “mesures espantoses”, que crearan més atur: “amb les mesures d’ahir, 2.000 persones més aniran a l’atur.
És aquesta la manera de sortir de la crisi?”. Després de dibuixar aquest context de crisi, atur i retallades ha apuntat:
“mentrestant, tenim un president que se’n va de viatge a Suïssa, no sabem ben bé per què”.

El secretari general dels nacionalistes també ha criticat el president del Govern per la seva submissió a Madrid: “Bauzá és
l’escolanet d’en Rajoy, el braç executor de les seves polítiques”, i ha recordat que el Govern espanyol deu a Balears 860
milions “que ens evitarien haver de retallar en educació i sanitat i ens ajudarien a sortir de la crisi”.

I també ha recordat “els atacs a la nostra llengua i a la nostra cultura”, amb mesures com la supressió del requisit de català
per a l’accés a la funció pública: “ara la llengua del país no s’exigirà als empleats públics. Em voleu dir a quin país del món
passa, això? A Suïssa, per descomptat, no. Aquí, a Balears, sí”.

“Confiança, ambició i compromís”

Biel Barceló ha recordat que el congrés del PSM-EN del proper mes de juny servirà per reflexionar sobre les alternatives
econòmiques i el projecte de país i per enfortir la coalició PSM-IniciativaVerds-Entesa perquè esdevingui una coalició
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“permanent i estable”.

Per acabar, Barceló ha demanat als militants nacionalistes “confiança, ambició i compromís”. En primer lloc, “confiança en
les nostres pròpies possibilitats com a país. Ens en sortirem, una crisi també és una oportunitat”. També “ambició política,
per canviar les coses que no ens agraden, per sortir del pou que ens hi està aficant el PP, per liderar l’alternativa progressista
a les polítiques del PP”. Finalment, “compromís amb el país, amb la gent, amb el partit”, perquè “hem de caminar tots junts
en la mateixa direcció, hem de cercar entre tots les respostes que exigeix el moment”.
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"En compte d'intentar sortir del pou, Bauzá ens hi està enfonsant
encara més" 
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Cadena humana #SalvemSaRàpita #SalvemEsTrenc
#SaRàpita29A 
 

Cadena humana entre la platja de sa  Ràpita i la platja d'es Trenc, convocada pel GOB, Salvem sa Ràpita i  Amics de la Terra,
per reivindicar la protecció de l'entorn de sa Ràpita  i es Trenc i per protestar contra la construcció d'un macrohotel devora 
l'espai natural. En l'acció reivindicativa hi han participat entre  12.000 i 15.000 persones. Entre elles, nombrosos membres de
la coalició  PSM-IniciativaVerds-Entesa.
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“Mentre l’atur es dispara com a conseqüència de la reforma
laboral i les retallades, Bauzá se’n va de viatge a Suïssa”
 

La coalició PSM-IniciativaVerds-Entesa considera que les dades de l’EPA fetes públiques avui són “terribles i esfereïdores”,
ja que situen l’atur en el primer trimestre d’enguany en un 28% de la població de les Illes Balears, un 12% més que al mateix
trimestre de l’any passat, amb un increment de més de 17.000 persones.

El portaveu parlamentari de la formació, Biel Barceló, afirma que són “una bona demostració dels efectes de la reforma
laboral, que han donat facilitats per als acomiadaments, i d’unes polítiques generals d’ajustament i retallades, tant aquí com a
l’Estat, que no fan més que destruir ocupació. Una dada que ha de preocupar ben molt, perquè per molt bones que siguin les
previsions de la temporada turística d’aquest estiu, cada vegada es fa més difícil compensar la brutalitat de tanta destrucció
de feina”.

Barceló també ha criticat la inactivitat del president del Govern davant el panorama de destrucció d’ocupació: “mentre es
desmantetllen les polítiques actives d’ocupació per part del PP, amb una inactivitat absoluta del SOIB, es produeix quan el
president Bauzá i el màxim responsable d’aquest organisme, el conseller Bosch, són de viatge a un paradís fiscal com Suïssa.
El que han de fer és reaccionar i posar en marxa polítiques per reactivar l’economia i crear llocs de feina”.

Suport a les mobilitzacions dels dies 29 d’abril i 1 de maig

D’altra banda, Biel Barceló, David Abril i Magí Moranta, per part de la coalició PSM-IV-ExM, i representants dels sindicats
CCOO i UGT (Katiana Vicens i Lorenzo Bravo, entre d’altres) han mantingut avui una reunió per analitzar l’actual situació
econòmica, política i social.

La coalició PSM-IV-ExM ha traslladat als sindicats que se suma a les mobilitzacions convocades per aquestes centrals,
conjuntament amb l’STEI-i, per als propers dies 29 d’abril i 1 de maig, a favor dels drets dels treballadors, dels serveis
públics i contra les retallades en sanitat i educació anunciades pel Govern espanyol.
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PSM-IV-ExM presenta esmenes als PGE per valor de 1.000
milions per corregir la marginació de Balears
 

La coalició PSM-IniciativaVerds-Entesa ha presentat esmenes als Pressuposts Generals de l’Estat per un valor total de prop
de 1.000 milions d’euros, per tal de corregir la marginació de les Illes Balears dels comptes estatals per a 2012. Les han
presentades Biel Barceló (PSM-EN), David Abril (IniciativaVerds) i Jaume Servera (Entesa per Mallorca), i seran defensades
al Congrés dels Diputats pel diputat de Compromís, el valencià Joan Baldoví.

Les esmenes estan destinades, bàsicament, a garantir les inversions estatutàries que ens corresponen per llei, a reactivar
l’economia i el turisme, i a mantenir els mecanismes que garanteixen un transport aeri i marítim i una connectivitat adequats,
que compensin la insularitat.

Barceló ha explicat que són esmenes perquè l’Estat “complesqui els compromisos mínims amb les Illes Balears, es
refereixen a qüestions bàsiques que de cap de les maneres es pot consentir que no es complesquin. Esperam que els dos
partits estatals, especialment el PP, hi doni suport”. El portaveu parlamentari del PSM-IV-ExM ha afirmat que “ha quedat
clar que l’equip del sr. Rajoy ha perjudicat les Illes Balears, que han estat les gran oblidades d’aquests pressuposts”. I ha dit
que si el Govern espanyol no assumeix aquestes esmenes, “l’incompliment del sr. Rajoy amb les Illes Balears serà total i
absolut, i el PP quedarà clarament en evidència. L’excusa de fer uns pressuposts restrictius no ha de servir per perjudicar els
interessos turístics, econòmics i de connectivitat de les Illes Balears”.

David Abril afirma que mentre el ministre d’Economia “va dir ahir que a ell sempre li surten els comptes, a nosaltres, als
ciutadans de Balears, no ens hi surten mai, els comptes”. El coordinador d’IniciativaVerds explica: “històricament hi ha
hagut competències estratègiques, com ara educació i sanitat, mal dotades”, que conformen “un gran forat, una herència ha
agreujat la nostra situació i que els ciutadans acaben pagant amb pitjors serveis i amb pitjors condicions que a altres llocs”.

Abril també ha criticat la retallada addicional de 10.000 milions, en sanitat i educació, “que acabaran pagant les CCAA”, i ha
rebutjat els atacs a les autonomies: “estam farts que des del Govern de l’Estat i el PP culpabulitzin constantment les
comunitats de la mala gestió de l’Estat”. I diu que els PGE “rompen Espanya des del punt de vista de la cohesió social i de la
cohesió territorial”.

Inversions estatutàries, reactivació econòmica i turística, transports i connectivitat 

Algunes de les esmenes presentades són les següents:
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Per garantir les inversions estatutàries, en compliment de l’Estatut d’Autonomia: partides per recuperar les inversions
corresponents a 2011, no executades, i les que correspondrien a 2012, no incorporades als PGE (en total, 728 milions).
Inversions en R+D+I, medi ambient, turisme i infraestructures de transport, “bàsiques des del punt de vista econòmic i de la
cohesió social i territorial de les Illes Balears”.

Orientades a la reactivació econòmica i a evitar perjudicar el sector turístic: congelació de les taxes aeroportuàries (supressió
de l’articulat que en preveu l’increment), inversions per a la reconversió de la Platja de Palma, en compliment del conveni
(22 milions), promoció cultural i turística del Call Jueu de Palma (75.000 euros).

Orientades a la millora del transport aeri i marítim i de la connectivitat de les illes, i a compensar la insularitat: bonificació
del transport marítim per residents (113,9 milions), subvencions al trànsit aeri per compensar la insularitat (26,2 milions),
garantir els descomptes per als residents extracomunitaris (en compliment dels acords del Parlament, mesura que també té un
caràcter social).

Per garantir el compliment del conveni ferroviari per acabar el projecte de tren Manacor-Artà, i en compliment de les
inversions estatutàries: 64 milions i 32 milions, respectivament.
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PSM-IV-ExM rebutja la “contrareforma sanitària” del PP
perquè tracta els pensionistes com a “prestamistes de la sanitat
pública”
 

La coalició PSM-IniciativaVerds-Entesa denuncia que la “contrareforma sanitària” que impulsa el PP “farà que els
pensionistes hagin de pagar per primera vegada per les despeses farmacèutiques en base a la seva cotització”, segons ha
afirmat la diputada d’IniciativaVerds, Fina Santiago. Els pensionistes hauran de pagar fins 22.000 euros un màxim mensual
de 8 euros, fins a100.000 euros un màxim mensual de 18 euros i si  cobren més de 100.000 euros un màxim de 60 euros. La
mesura afecta 13.600  pensionistes de les Illes Balears, la majoria dels quals haurà de pagar aquests 8 euros.

Santiago critica que “les regressions d’aquestes polítiques va més enllà”, ja que el Reial Decret publicat dilluns dia 23 “diu
que els pensionistes no sols hauran de pagar una part de la medicació que necessiten, sinó que a més a més l’administració
tardarà fins a 6 mesos per tornar als pensionistes els doblers que hagin avançat i que superin els màxims de despesa
farmacèutica mensual”. “Això és molt greu perquè tracta els pensionistes com a prestamistes de la sanitat pública”, ha dit.

La diputada ecosocialista afirma: “rebutjam aquesta contrareforma sanitària perquè torna al model franquista, en què els
preceptors de la sanitat pública són els assegurats a la seguretat social i no els ciutadans, i això és injust perquè la sanitat la
pagam mitjançant els impostos de treball i de capital”. Fina Santiago afegeix: “és injusta perquè els malats crònics i de llarga
durada són els més afectats i perjudicats per les mesures d’augment de la despesa farmacèutica i del copagament del
transport no urgent i de les pròtesis; i és perillosa per a la salut pública, perquè moltes malalties infeccioses deixaran d’estar
controlades ja que moltes persones no tendran sanitat pública ni se’n podran pagar una de privada, d’aquesta manera”. “A
mitjan termini la sanitat serà més cara perquè la gent utilitzarà més les urgències”, ha conclòs la diputada.

El grup parlamentari PSM-IniciativaVerds-Entesa ha fet una pregunta a la consellera Castro “perquè expliqui com pensa
gestionar aquest disbarat”. També li demanarà que, ja que ha implementat una “targeta intel·ligent” que val 10 euros, la nova
targeta incorpori la informació necessària per assegurar que quan el pensionista hagi pagat el màxim del producte
farmacèutic, deixi de pagar automàticament.
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PSM-IV-ExM participa en la diada de Sant Jordi més
reivindicativa
 

Els representants de la coalició PSM-IniciativaVerds-Entesa han participat en la diada de Sant Jordi, visitant les paradetes de
llibreries i entitats i comprant llibres i roses. Avui la diada ha estat marcada per la reivindicació de la nostra llengua i cultura,
en un moment en què aquestes estan atacades per les polítiques antimallorquines del Govern del PP.

Biel Barceló, Fina Santiago, Joan Font, Magdalena Palou, Antoni Verger, Marisol Fernández, Antoni Alorda i Antoni
Noguera, entre d’altres, han visitat les diferents paradetes. Els Joves d’Esquerra Nacionalista (JEN-PSM) han repartit llaços
amb la senyera en el marc de la campanya “Enllaçats pel català”. A la imatge, els representants de la coalició PSM-IV-ExM
amb els joves, a la Plaça Major de Palma.
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PSM-IV-ExM vol que el Govern del PP no desnoni els afectats
per la crisi que tenen un pis llogat a l’IBAVI 
 

La coalició PSM-IniciativaVerds-Entesa ha presentat una iniciativa al Parlament en què proposa instar el Govern “a aprovar
les mesures necessàries per evitar el desnonament de totes aquelles famílies que tenguin un pis llogat a l’IBAVI i estiguin en
vies de desnonaments conseqüència de la crisi econòmica per no poder pagar el lloguer per mor d’una insolvència
sobrevinguda i involuntària”. La mesura seria provisional (mentre duri la crisi), i un informe tècnic hauria de justificar la
situació de manca d’ingressos.

La mesura, que ha estat presentada per la diputada d’IniciativaVerds Fina Santiago, també vol instar el Govern “que revisi
els preus dels lloguers de l’IBAVI de totes les famílies que actualment tenen pisos llogats, amb l’objectiu de revisar la renda
i adaptar-la a les possibilitats econòmiques reals de les famílies, amb l’objectiu d’evitar futurs desnonaments”.

Santiago ha explicat que la crisi i l’augment de l’atur estan duent a moltes famílies a “situacions límit”, com ara que es vegin
afectades per execucions hipotecàries i hagin d’abandonar els seus habitatges a la força. A les Illes Balears hi ha prop de
4.000 persones afectades per aquesta situació, que han estat denonades o estan en vies de patir desnonament. Davant això, la
diputada ecosocialista considera que el Govern té una responsabilitat especial envers les persones que tenen habitatges llogats
a l’IBAVI.

Quiròfans per a menors d’edat

D’altra banda, el PSM-IV-ExM ha presentat una altra proposició no de llei per habilitar a Son Espases un quiròfan i una sala
de preparació per a l’anestèsia específics per a infants. Actualment els menors d’edat que ha de ser operats comparteixen
l’espai amb els adults, situació que vulnera totes les recomanacions sanitàries d’atenció al pacient pediàtric, i suposa un
retrocés en relació a l’antic hospital de Son Dureta, que sí tenia hospital infantil.
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PSM-IV-ExM vol que el Parlament rebutgi la falta d’inversions i
els incompliments de l’Estat amb Balears
 

La coalició PSM-IniciativaVerds-Entesa presentarà demà al plenari del Parlament una moció per constatar “que els
pressuposts generals de l’Estat per a 2012 perjudiquen especialment a les Balears, que queden a la coa en inversions per
habitant de totes les comunitats autònomes”, i per instar el Govern de les Illes Balears “a fer totes les gestions oportunes per
reclamar un tractament just”.

El portaveu parlamentari, Biel Barceló, ha explicat que la moció també pretén instar el Govern de l’Estat “a complir amb els
compromisos estatutaris amb les Illes Balears, i especialment amb les inversions en medi ambient, turisme i innovació” i
emplaça el Govern que reclami “judicialment, si fos necessari, el compliment de les inversions estatutàries no previstes al
projecte de pressuposts de l’Estat per a 2012”. Per Barceló, el fet que els PGE no incloguin les inversions previstes en
l’Estatut és un “incompliment gravíssim” d’aquesta llei orgànica, norma fonamental de l’autogovern de Balears.

Així mateix, la iniciativa del PSM-IV-ExM rebutja les mesures incloses als PGE que perjudiquen clarament les Illes Balears,
com ara la pujada de taxes aeroportuàries, o l’obligació d’aportar el certificat d’empadronament per poder aplicar el
descompte de residents en el transport. I també insta l’Estat a complir els compromisos pendents amb Balears: un total de
860 milions en convenis i inversions (Platja de Palma, conveni ferroviari, inversions en medi ambient i turisme...).

Barceló afirma que “és important que el Parlament acordi unànimement aquests punts per reclamar davant Madrid el que ens
correspon. Fins ara l’actitud del PP ha estat dir amén a totes les retallades del Govern Rajoy, especialment greus per Balears.
Se’ns diu que tots hem de fer un esforç, però tornam a comprovar que les Illes Balears són les més malparades. El Govern
del sr. Bauzá ha de prendre posició de manera ferma contra aquestes retallades”. El portaveu del PSM-IV-ExM recorda que
només fa uns mesos el PP es manifestava contrari a la pujada de les taxes aeroportuàries: “el PP diu una cosa quan els seus
governen a Madrid i una altra quan estan a l’oposició”, afirma.

Finalment, Barceló ha posat de manifest que “el PP obvia que la major part del dèficit el causa l’Estat, no les CCAA. Si
desmantellam educació, salut i serveis socials probablement les CCAA podran complir l’objectiu del dèficit, però això no és
el que nosaltres volem. Pens que el PP sí que ho vol”.
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PSM-IV-ExM es planteja abandonar la comissió pel pacte
educatiu si el Govern del PP no escolta el Consell Escolar
 

La coalició PSM-IniciativaVerds-Entesa es plantejarà abandonar la comissió parlamentària constituïda per negociar un pacte
per l’educació, si el Govern del PP es manté immòbil en la seva posició de no escoltar les recomanacions del Consell
Escolar, que és majoritàriament partidari del sistema actual d’integració lingüística i contrari a la polèmica proposta de
segregació lingüística a les aules que promou el PP.

El diputat Antoni Alorda reclama al Govern del PP que abandoni les propostes que actuen contra la qualitat del sistema
educatiu i divideixen la comunitat educativa i la societat, en relació a la segregació lingüística i a les retallades: “el Govern no
pot afirmar que vol un consens en matèria educativa mentre executa una política de retallades sense aturall, a les Illes Balears
i a Madrid –també amb el vistiplau del Govern de les Illes Balears–, i manté, contra el criteri majoritari de la comunitat
educativa, propostes com la segregació lingüística dels alumnes en aules mallorquines i aules castellanes, que el que fan és
fracturar la societat”.

La coalició valora molt necessari assolir el consens en matèria educativa, però entén que només té sentit la negociació per
obtenir-lo si, mentrestant, el PP escolta la comunitat escolar i es mostra disposat a modificar les seves posicions d’entrada en
ares al consens. “D’altra manera, el fracàs està servit i no cal fer paripès. Perquè, de què estam parlant? De cercar el consens
amb tota la comunitat educativa, o de dir amén al programa del PP?”, s’ha demanat el diputat, qui es lamenta que els
portaveus del PP en matèria educativa siguin el Círculo Balear i el Instituto Familiar de Buades.
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PSM-IV-ExM demana la dimissió de Jordi Llabrés al front del
Consell Escolar de les Illes Balears
 

La coalició PSM-IniciativaVerds-Entesa qualifica d’inassumible que el president del Consell Escolar de les Illes Balears,
l’ex-regidor del PP a Palma Jordi Llabrés, fes servir el vot de qualitat per evitar que el Consell trametés al Govern el seu
parer sobre el projecte de decret d’admissió d’alumnes. “Com és possible que el president d’un òrgan de participació i
consulta impedeixi que arribi al Govern el parer de l’òrgan consultat, en aquest cas, la comunitat educativa?”, es demana
Antoni Alorda, diputat de la coalició.

En tot cas, Alorda demana al conseller Bosch, i ho farà també formalment en el Parlament, que atengui el veritable parer dels
actors reals de la comunitat educativa (pares, docents, directors, concertada, alumnes, experts, la UIB), que ha expressat la
seva oposició a distingir els alumnes per la llengua que triïn: “aquest és el parer del consell escolar, tant si és transmès
formalment al conseller com si no”. “Si Bosch vol entendre el que li ha dit la comunitat escolar ha de retirar el desbarat de la
segregació lingüística, en aules mallorquines i aules castellanes, ell mateix farà un alè, perquè seria realment complicat i
costós separar els alumnes; en aquests moments tan difícils la Conselleria hauria de tenir altres prioritats, prioritats reals”, ha
dit.

Alorda compara l’actitud del PP al País Basc que qualifica de segregació intolerable la iniciativa de Bildu d’identificar els
ciutadans que volen ser notificats en èuscar, amb la del PP d’aquí que vol fer triar els pares entre les dues llengües oficials,
marcant així els alumnes, en comptes d’esforçar-se en missatges inclusius, de cohesió, i afrontar de ver el repte de les
llengües estrangeres.

Finalment, el PSM-IV-ExM insisteix que cal cessar Llabrés per no haver estat a l’alçada de les circumstàncies i demostrar
que li pesa més la seva militància que la seva responsabilitat de fer valer el parer de la comunitat educativa que formalment
representa. En aquest sentit, la coalició aposta per recuperar la tradició d’atorgar la presidència del consell escolar de les Illes
Balears a algú que estigui actiu en les escoles, en comptes d’assessors polítics de la Conselleria.
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Un centenar de regidors reivindiquen un bon finançament per als
ajuntaments a la 1a Trobada Municipalista del PSM-IV-ExM
 

La coalició PSM-IniciativaVerds-Entesa ha celebrat avui a Sineu la 1a Trobada Municipalista, en la qual ha participat un
centenar de regidors dels partits de la coalició i de candidatures locals afins d’arreu de Mallorca. La trobada ha tingut lloc al
Claustre de Sineu.

Els regidors que han assistit a l’encontre han debatut tres temes d’especial interès per als representants municipals, com són
el finançament local, la participació ciutadana i la gestió de residus. Els edils del PSM-EN, IniciativaVerds i Entesa per
Mallorca han assistit a la xerrada que ha impartit Santi Cayuela (coordinador d’economia d’Iniciativa per Catalunya-Verds i
diputat de la Diputació de Barcelona), sobre les claus del finançament municipal.

Els representants de la coalició PSM-IV-ExM han apuntat que davant l’onada centralitzadora posada en marxa pel Govern
espanyol del PP, la coalició nacionalista i ecosocialista reafirma la defensa dels ajuntaments com les institucions més
properes als ciutadans, i reclama que els consistoris municipals puguin mantenir els serveis que presten a la ciutadania. Des
del PSM-IV-ExM posen de manifest que els governs estatals, ni amb el PP ni amb el PSOE, han estat capaços de solucionar
de manera satisfactòria la qüestió del finançament de les institucions locals.

Així mateix, la formació propugna un aprofundiment en els mecanismes de participació ciutadana (com ara les agendes locals
21) per tal d’implicar els ciutadans en la presa de decisions polítiques.

A la trobada, a més dels regidors de les diferents poblacions de Mallorca, també han assistit els principals dirigents dels
partits de la coalició, Biel Barceló (secretari general del PSM-EN), David Abril (coordinador d’IniciativaVerds) i Biel
Huguet (president d’Entesa per Mallorca).
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PSM-IV-ExM vol protegir Cala Figuera íntegrament
 

El grup de consellers del PSM-IniciativaVerds-Entesa al Consell de Mallorca presentarà una moció al proper plenari de la
institució insular per tal de protegir íntegrament Cala Figuera. La proposta pretén que es modifiqui el Pla Territorial amb
l’objectiu de preservar tota la zona de Cala Figuera que quedava protegida pel pla especial del 1985, i que ara, amb la
modificació de les normes subsidiàries del municipi de Santanyí, quedarà sense efecte.

El portaveu del PSM-IV-ExM al Consell, Joan Font, insta l’equip de govern presidit per Maria Salom a acceptar la proposta
del batle del municipi, del PP, “que ha manifestat públicament la seva intenció de protegir, almanco, la zona del pinar del
Caló d’en Boira”. A més, “els instam a anar més enllà i continuar preservant la resta de Cala Figuera, ja que ha estat
protegida fins ara”.

Font indica que Cala Figuera “és un dels nuclis costaners més emblemàtics de Mallorca, i té un atractiu turístic innegable”.
Per això afirma que “no podem posar en perill el nostre patrimoni natural i la fisonomia d’un nucli tan singular per tornar al
model del ciment, la construcció i l’especulació, que ha contribuït a dur-nos a la crisi actual”.

Finalment, Joan Font recorda que “mentre el PP modifica el PTM per la porta de darrere per permetre macrohotels devora
espais naturals, nosaltres proposam que es modifiqui així com toca, per protegir els nostres valors naturals, patrimonials i
paisatgístics”.
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Biel Barceló: “mentre Bauzá es preocupa de construir hotels nous
devora espais naturals, Rajoy en buida els que ja tenim”
 

Els diputats del grup PSM-IniciativaVerds-Entesa i Més per Menorca Biel Barceló i Nel Martí han presentat avui iniciatives
per suprimir la pujada de taxes aeroportuàries inclosa pel Govern espanyol en els Pressuposts Generals de l’Estat. Els
diputats del grup nacionalista i ecosocialista han avançat que presentaran una esmena als PGE en aquest sentit a través del
diputat de la Coalició Compromís, Joan Baldoví. També han registrat una proposició no de llei al Parlament perquè es debati
aquesta qüestió.

Nel Martí ha posat de manifest que “des que governa el PP la connectivitat aèria entre les illes i amb el continent ha disminuït
de forma sensible, i s’han incrementat els preus de les tarifes dels vols”. Respecte a l’augment de les taxes aeroportuàries
inclosa als PGE, ha recordat que la mitjana és del 10,5%, però ha assenyalat que als aeroports de Barcelona i Madrid és molt
superior, i la majoria dels visitants (especialment Menorca i Eivissa) vénen d’aquests aeroports. “Davant la pèrdua constant
de connectivitat, l’increment de preus i la falta de sensibilitat per part de l’Estat, no és estrany que dins el sector turístic hi
hagi malestar. Volem preus accessibles per als residents i per als turistes”.

Per part seva, Biel Barceló ha recordat que els PGE, a més de la pujada de les taxes aeroportuàries, no preveu inversions per a
la Platja de Palma, i retalla la partida per al descompte aeri per residents, la qual cosa “implicarà una baixada de nombre de
turistes”. A més, la “puntilla al turisme d’hivern ha estat la retallada al pressupost de l’IMSERSO, que farà que deixin de
venir turistes durant l’hivern”.

Barceló ha afirmat: “el Govern espanyol està prenent mesures contra el turisme, contra la desestacionalització i contra el
futur del sector, i no veim cap reacció per part del Govern de les Illes Balears. Mentre el sr. Bauzá i el sr. Delgado només es
preocupen de construir nous hotels devora espais naturals, el sr. Rajoy està buidant els hotels que ja tenim. Aquest és el
problema que hem d’afrontar. Reclamam una reacció per part del Govern d’aquesta terra”.

 

page 17 / 26

http://www.pensadiferent.cat


NÃºmero 75: Dimecres, 02 de Maig de 2012

“El PP recupera els pelotazos urbanístics de l'època den Matas i
na Munar”
 

Els membres del grup de consellers de la coalició PSM-IniciativaVerds-Entesa a la institució insular han comparegut avui en
roda de premsa junt al regidor de Campos pel Canvi, Joan Juan, per denunciar el "pelotazo urbanístic" que promou el PP
després de conèixer la intenció del Consell de Mallorca de modificar el Pla Territorial de Mallorca, a través d'una excusa que
no té cap argumentació tècnica ni lògica, que permetrà la construcció de més de 1.200 places hoteleres a la zona de Sa Ràpita.

El portaveu del grup de consellers, Joan Font, alerta de la intenció del PP de modificar el PTM de forma encoberta a través
d'una "correcció numèrica", ja que tal i com es va aprovar l'any 2010 el municipi de Campos tan sols preveu un creixement
hoteler de dues hectàrees. Però el projecte declarat recentment d'interès autonòmic en requereix 20. Davant la impossibilitat
d'encabir el projecte de Es Trenc dins les dues hectàries "el Sr. Delgado i el Sr. Bauzà li han encarregat la feina bruta a na
Maria Salom per permetre un pelotazo urbanístic digne de l'època den Matas, na Munar i n'Hidalgo".

Aquesta correcció es durà a aprovació el proper dijous en sessió plenaria després que ahir quedés aprovat a la comissió
informativa prèvia. Però Joan Font ja anuncia que la coalició PSM-IniciativaVerds-Entesa durà davant la justícia a
qualsevol polític o tècnic que avali una correcció numèrica injustificada. "El PP romp el consens sobre la protecció del
territori aconseguit amb l'eliminació de les Àrees de Reconversió Territorial l'any 2010. I el que és més greu: insulta a
la intel·ligència de tots els mallorquins amb un cinisme brutal".

El portaveu del grup de consellers acusa al conseller de Turisme del Govern, Carlos Delgado, de mentir descaradament quan
presentà el projecte de construcció d’un hotel de 1.140 places assegurant que no requeriria cap modificació legislativa.
Perquè ara veiem un cop més, no sols les mentides del PP, sinó el cinisme amb el què les defensen.

Joan Font assegura que si hi hagués un error numèric realment ja s'hagués conegut i rectificat en el se moment, i insta al
Consell de Mallorca a presentar qualsevol informe tècnic, jurídic o administratiu signat per un tècnic de la institució que avali
aquesta errada. De fet, ahir, durant la comissió informativa, no es va presentar cap justificació per incloure aquesta correcció
en l'ordre del dia del ple de la setmana vinent. “Estam davant una modificació encoberta del PTM que transmet un missatges
molt negatiu per al futur de la illa: retorn a l’urbanisme a la carta del PP de l’època den Matas i na Munar, una inseguretat
jurídica aberrant que permet recuperar la fórmula de les ARTs". 

"Denunciarem a cada un dels tècnics i a cada un dels polítics que avalin aquesta correcció del Pla Territorial de
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Mallorca". Joan Font assegura que aquesta estratègia del PP per passar per alt una modificació del PTM de forma
encoberta és un escàndol i qualsevol tribunal de justícia, penal o contenciós administratiu hi estarà d'acord. 

Per la seva part, el regidor de Campos pel Canvi, Joan Juan, ha insistit en la inexistència d'un error numèric tal i com al·lega
el govern del Consell ara ja que des de l'aprovació del PTM fins a l'actualitat ningú ha alertat de cap error, tot i que el projecte
va passar per període d'exposició pública i tant l'Ajuntament de Campos com alguns promotors van presentar al·legcions. I
cap d'ells va mencionar cap error numèric en aquest sentit. Fins i tot la memòria de la modificació del Pla Territorial de
desembre de 2010 reitera que Campos preveu un creixement limitat a 2 hectàrees.

"És molt greu que el Govern hagi aprovar l'interès autonòmic del projecte de Es Trenc sense que l'Ajuntament de
Campos ni hagi vist ni hagi pogut opinar sobre el projecte tot i que és el consistori qui té les competències
urbanístiques sobre el municipi", afegeix Joan Juan. 

 

A més, a la roda de premsa també hi han estat presents les conselleres del grup, Magdalena Palou i Joana Aina Campomar.
Elles han posat de manifest que la justícia mai avalarà una actuació d'aquest tipus perquè la jurisprudència del Tribunal
Suprem recull en moltes sentències que un error de fet o material ha de complir els requisits de "discordança ostensible,
manifesta i indiscutible". Per això, defensen que el PP està incorrent en una actuació enganyosa, fraudulenta i especulativa, és
a dir, a un urbanisme a la carta.
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Els problemes d’aquest país no es resolen així, senyor Bauzá
 

Perquè els governants siguin capaços d’aplicar les solucions que necessita un país, abans han d’encertar a l’hora
d’identificar els problemes. Quins són els problemes d’aquest país, en aquests moments? En la meva opinió, la resposta és
bastant evident: sobretot, la crisi internacional, l’atur i les dificultats de l’economia de les Illes Balears per tornar a generar
riquesa i llocs de feina. També és un gran problema el finançament dels nostres serveis públics, en part per la baixada dels
ingressos de les administracions arran de la crisi i sobretot per l’espoli fiscal que encara ara pateixen aquestes illes (la
diferència entre allò que aportam i allò que rebem de l’Estat està entorn als 3.000 milions d’euros anuals).

Idò atenent a allò que fan, es veu que per a José Ramón Bauzá i el seu Govern els problemes d’aquest país són uns altres. Per
ells, el gran problema de les Illes Balears és la llengua pròpia d’aquestes illes i la gent que la defensa. Per això el nostre
Govern aplica les grans solucions que el país necessita: eliminar el requisit de coneixement de català per a l’accés a la funció
pública (però es manté el requisit de coneixement de castellà), retallar la llei de normalització lingüística, segregar els
alumnes en aules mallorquines i aules castellanes, i perseguir alumnes i professors que canten per defensar la nostra llengua o
pengen llaços a les façanes. De retruc, amb aquestes mesures el Govern aconsegueix una altra gran fita, que pel que es veu és
de gran ajuda en el moment actual: dividir la societat i crear un enfrontament on fins ara hi havia convivència i consens
(basats en la llei de normalització del 1986, aprovada per unanimitat). On són les mesures per reactivar l’economia i crear
llocs de feina, demanau? Sembla que no són prioritàries per al president Bauzá, perquè no en pren cap.

Tanmateix, la realitat és tossuda: moltes famílies ho passen malament, i no toleren que el Govern no faci res per millorar la
seva situació. Han enganat als ciutadans: han apujat els imposts després d’haver dit per activa i per passiva que pujar els
imposts era el pitjor que es podia fer en temps de crisi; mentre baixen els sous dels treballadors públics i parlen d’austeritat,
apujen el sou dels membres del gabinet del president un 25% (i ha de venir un jutge per aturar aquesta vergonya!). Tampoc
no ajuda que s’abarateixi l’acomiadament (objectiu principal de la reforma laboral), perquè això només generarà més atur i
empitjorarà les condicions dels treballadors (cosa que no contribuirà a sortir de la crisi). I a la gent tampoc no li agrada que,
mentre la situació econòmica empitjora i es retallen serveis públics, l’obsessió del nostre Govern sigui arraconar la llengua
pròpia i perseguir els qui la defensen (fins i tot destinant-hi recursos públics i amb traïdoria, com van fer les brigades de
l’IBISEC aprofitant la jornada de vaga general).

Tenc la impressió que el Govern del PP i el seu il·luminat president Bauzá no són gaire conscients de com estan esdevenint
especialistes en crear problemes on no n’hi havia, i de fins a quin punt estan fent reaccionar la gent d’aquest país. A les
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manifestacions del 25M i el 29M a Palma hi havia molta gent, tot i que segons el PP eren “els radicals de sempre” (en
Cristòfol Soler n’és un?). Hi havia gent d’ideologies diverses, famílies, treballadors i treballadores, jubilats... i molts joves.

Sembla que al sr. Bauzá tot això no li interessa. S’aferra al programa del PP (només per allò que li interessa, pel que fa a
baixar els imposts, no) i als vots del passat mes de maig, que li atorgaren la legítima majoria parlamentària. Però no són per
sempre: Javier Arenas ha patit en les seves carns la sagnia de centenars de milers de vots que en només quatre mesos li han
fuit al PP d’Andalusia.

Si fos mínimament responsable i intel·ligent, José Ramón Bauzá escoltaria la gent i canviaria les prioritats del seu Govern.
Deixaria de fer polítiques antimallorquinistes, i començaria a fer qualque cosa perquè la gent que no té feina en pugui trobar.
El problema és que no és ni responsable ni intel·ligent. Em tem, companys, que ens haurem de tornar a trobar al carrer.
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‘Gràcies, Joserra’
 

José Ramón Bauzá, en la seva adolescència, tocà una temporada amb la Banda de Música de Montuïri.  Diumenge passat, dia
de Pasqua, durant la processó de l’Encontre i en el concert posterior al mig de la plaça, tots els membres de la Banda, sense
excepció, lluïren el llaç de les quatre barres, enllaçats per la llengua, en protesta per la política de repressió de la llengua
catalana impulsada per José Ramón Bauzá.  Batlle i regidors del Partit Popular desapereixeren de la plaça.  Només quedà el
poble i la Banda de Música.  La mítica Banda de Música de Montuïri, co-dirigida per Pere Miralles.  La Banda de Música
que, els anys setanta, desafià el franquisme tocant peces com La Marsellesa, La Internacional, Els Segadors i La Balanguera. 

Cap dels actuals membres de la Banda aleshores ni tan sols no havien nascut, però s’han rebel·lat públicament contra les
polítiques etnocides del Partit Popular.  Només fa uns mesos molts no sabien que la llengua catalana ha patit persecució
durant segles, com ho desconeixien milers de joves que, als instituts, pengen llaços i canten cançons.  Avui surten al carrer
amb nosaltres.  I ens han retornat la il·lusió de la lluita.  I hem recobrat l’esperança.  Perquè el pitjor que pot passar a un
Poble és que els ciutadans caiguin en l’apatia.  I el nostre Poble, entès com la gent conscient de la seva nacionalitat, llanguia
lentament.

Una llengua sense un Estat que l’empari està condemnada a mort, si els seus ciutadans no en són conscients i es rebel·len. 
José Ramón Bauzá, encara que involuntàriament, ens ha retornat la consciència.  Amb la seva xulesca arrogància ens ha
deixondit.  Sabem que ve a per nosaltres, que ens vol castellanitzar definitivament.  I hem dit prou.  Per tot això, gràcies
Joserra.  Pot ser hauràs aconseguit el contrari del que pretenies i, en lloc d’enterrar-nos definitivament, has provocat una nova
renaixença.
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‘Espoli, pressupostos i tren d’Artà’
 

Els primers pressupostos de Rajoy confirmen els pitjors pronòstics. Segur que és el que n’esperaven els milers de
mallorquins que el votaren? Els pensionistes, també?

Cada dia s’esbaldreguen o són amenaçades conquestes socials, i van capolant l’ideal d’una societat raonablement igualitària,
en drets i serveis, en el tracte i les oportunitats de tots. La capacitat de sacrifici dels humans és sorprenent, quan s’assumeix
que és necessari, però és inacceptable que s’imposin sacrificis per redols, en una societat polaritzada i insolidària. L’amnistia
fiscal, la resistència a gravar les rendes del capital i els grans patrimonis, o les desedificants peripècies d’una monarquia que
no va ni a tirs (mai millor dit), són un cruel contrapunt als qui passen tremendes dificultats i a les estretors generals.

A les Illes Balears, els mals es multipliquen. L’incompliment d’inversions obligades o l’agreujament dels costos de la
insularitat (pensem en els preus del transport aeri), rematen una espoliació fiscal sistemàtica, intolerable, que amenaça el
benestar i l’economia.

Com a mínim, i malgrat el nostre Govern qualifica el conveni ferroviari de paper banyat (Company diu “beneïts” als seus
signats), el Ministeri preveu per a 2012 una aportació... ridícula. El conveni recull inversions per 443 milions; l’anterior
legislatura n’arribaren 80 (57,5 de Foment, 23 d’Hisenda). 110 si n’hi sumam 30, destinats originàriament al tramvia. 142 si
hi afegíssem els compromesos per al 2011 que no han arribat. És poc, massa poc, un frau al propi conveni. Una rialla, devora
els milers de milions dels AVE (que continuen: Galícia, Extremadura...). I, tanmateix, xifres respectables, en temps difícils,
que han permès electrificar, comprar vagons i perllongar línies.

El Govern anterior, confiat en la paraula de l’Estat, publicada al BOE, va ser ambiciós i bestreia pagaments amb fons propis.
Ara l’Estat ha de saldar el seu deute i el tren ha d’arribar a Artà.

Però aquell PP que trobava pocs els 443 milions, que fa befa dels que han arribat, el PP que prometia soterrar Inca, Manacor,
Santa Maria, Sineu, arribar a Son Espases; el PP que va enterrar més de 300 milions en un metro amfibi, caríssim de
mantenir, que pagarem durant molts d’anys... pressuposten 7 tristos milions. No 71, no, set.

Bauzà se’ns mostra com un d’aquells senyors feudals, o els pinxos de segona, servil i llagoter amb qui considera un superior
territorial, de la metròpoli, i despietat als seus dominis. Prenguem nota de l’episodi amb la Ministra Salgado i la (ex)
interventora general.
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